

石景山区 2021-2022 学年第一学期初三期末
英语试卷答案及评分参考

一、单项填空（共 6 分，每小题 0.5 分）

1.D 2.A 3.B 4.A 5.C 6.D
7.B 8.c 9.A 10.D 11.B 12.c

二、完形填空（共 8 分，每小题 1 分）

13.B 14.A 15.D 16.B
17.D 18.C 19.A 20.c

三、阅读理解（共 26 分，每小题 2 分）

21.A 22.D 23.C 24.C 25.B 26.D 27.B
28.A 29.D 30.B 31.A 32.c 33.B

四、阅读短文，根据短文内容回答问题。（共 10 分，每小题 2 分）

34. It's a good teacher.
35. Biology.
36. (Only) students.
37. His class is hands-on and full of unexpected things.
38. 略。

五、文段表达(10 分)

39. One possible version:

题目①

I'm writing to recommend myself to be a volunteer for the 2022 Winter Olympics. It will be held in Beijing, my hometown, I feel proud and hope to do something for it.

First, I'm good at English and I can communicate with foreigners freely. Second, I'm experienced in volunteering, so I can help people and meet their needs very well. What's more, I'm an easy-going person and people might be willing to come to me for help.

I'm looking forward to your early reply.

*Yours,
Li Hua.*

题目②

Three years ago, I went to Yunnan with my parents, One day when we visited Lijiang Ancient Town, I lost my way and couldn't find my parents. I felt worried and had no idea what to do. Just then a young lady came up and lent her mobile phone to



me. With her help, I contacted my parents finally.

From this experience, I've learned that a small act of kindness means a lot to strangers. I'd like to pass it on to people in need in my life.

书面表达评分标准:

第一档: (9~10分)

完全符合题目要求, 表达思想清楚且积极向上, 内容丰富。使用多种句型结构和丰富的词汇, 语言通顺, 语意连贯, 具有逻辑性和交际性。

第二档: (6~8分)

基本符合题目要求, 表达思想基本清楚, 内容完整。语法结构和词汇基本满足文章需要。语言基本通顺, 语意基本连贯。有少量语言错误, 但不影响整体理解。

第三档: (3~5分)

部分内容符合题目要求, 表达思想不够清楚, 内容不够完整。语法结构和词汇错误较多, 语言不通顺, 影响整体理解。

第四档: (0~2分)

与题目有关内容不多, 只是简单拼凑提示词语, 所写内容难以理解。

